
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-10-18, § 18 

 

 Tid Torsdagen den 18 oktober 2012 kl 16.00 – 16.25 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 25 oktober 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Therez Randquist (M)   

Daniel Forslund (FP)   

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för vakans (M) 

Therese Carlborg (M) för Karl Malmqvist (C) 

 

Ersättare:     

Eva Ångström (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Elin Olsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnad förvaltningschef Gunnar Jensen, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Marita 

Anheim, Ann-Charlotte Bergqvist, Mattias Eriksson, Mårten Frumerie, Anna-Greta 

Holmbom Björkman, och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

  

 

 



  

 § 18 
Samarbete och samordning för förädling av områdena kring Skarpa By. 
Svar på skrivelser från Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
Dnr E2012-511-01017 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar kontorets tjänsteutlåtande som svar på 

 skrivelserna till Skarpnäcks stadsdelsnämnd. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 1 oktober 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), vice ordföranden 

 Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår (se 

 beslutet).   

 

2) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden  beslutar enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden beslutar att överlämna följande svar till Skarpnäcks 

 stadsdelsnämnd: 

 

 Alla tjänar på en socialt blandad stad där både de som behöver samhällets stöd 

 och de som står på egna ben kan leva sida vid sida. Det är viktigt att 

 vårdinrättningar byggs men det är olyckligt när koncentrationen av institutioner 

 blir hög inom samma område. Skarpa by har en hög potential att bli ett blandat 

 och attraktivt bostadsområde men med den nuvarande planeringsinriktningen 

 finns stora hinder för att så ska ske. Det är inte rimligt att belasta ett enskilt 

 bostadsområde med så mycket vårdinrättning. Resultatet riskerar att bli 

 otrygghet och oattraktiva bostäder liksom en, för patienten, längre rehabilitering 

 tillbaka in i samhället. 

 

 Exploateringsnämnden vill gärna gå stadsdelsförvaltningen till mötes i denna 

 viktiga fråga. Det är samma arbetsgrupp som arbetar med Rustmästaren 2 och 

 Skarpa by. Planerna behöver inte slås samman för att skapa en god insyn och 

 helhet mellan respektive program och underlag.  

 

 1 Exploateringsnämnden ger arbetsgruppen i uppdrag att upprätta en 

 övergripande redovisning över hur de bägge projekten relaterar till varandra.  

 

 2 Arbetsgruppen ska särskilt beakta det lokala näringslivet och civilsamhället i 

 det fortsatta arbetet med planen för att, så långt som möjligt, ge förutsättningar 

 för en levande och blandad stadsdel. 

 

 3 En särskild person i arbetsgruppen utses till samordnare för att öka 

 transparensen och möjligheten till återkoppling för det lokala näringslivet samt 

 för stadsdelsförvaltningen och stadsdelsnämnden.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 



  

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V). 

 
Reservation 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 
 

 I dagsläget sker markanvisningar och planering av nya bostadsområden i staden 

 ofta utifrån frimärksplanering, det vill säga utan att staden lyfter blicken och ser 

 till möjligheterna i hela stadsdelen. Skarpa By skulle kunna bli ett mycket 

 attraktivt område genom närheten till natur- och rekreationsområden och goda 

 kollektivtrafikförbindelser, men det kräver att programarbetet intensifieras och 

 att staden tar ett helhetsansvar för att det blir en bra blandning mellan bostäder 

 och verksamhets- och institutionslokaler på platsen.  

 

 Den gemensamma skrivelsen från (S), (V) och (MP) i Skarpnäcks 

 stadsdelsnämnd går i linje med Vänsterpartiets syn, det vill säga att det krävs ett 

 helhetstänkande i stadsplaneringen som utgår från respektive områdes karaktär, 

 behov och förutsättningar. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


